
no. partij vraag pag. antwoord

1 PvdA De komende jaren (2018 t/m 2021) wordt een positieve ontwikkeling voorzien 

van de (meerjaren)begroting. Dit lijkt in tegenstelling tot de donkere wolken die 

wethouder Dierdorp schetste in de aanloop naar de begroting 2016, met name 

in relatie tot de Algemene Uitkering. Is er geen reden meer tot ongerustheid? 

Zijn de toen geschetste financiële risico’s achterhaald? 

4 De herverdeling van het gemeentefonds zou Rijswijk hard treffen. Na een 

(landelijke) lobby heeft de Minister besloten deze herverdeling voor 2/3 in te 

voeren en werden de negatieve financiële gevolgen enigszins beperkt. Hierover 

is de raad destijds afzonderlijk geïnformeerd. Dit risico is helaas gedeeltelijk 

werkelijkheid geworden en opgevangen in de meerjarenbegroting. Ook de 

financiële consequenties van de decentralisatiebudgetten Sociaal Domein 

konden moeilijk worden ingeschat. De invoering heeft binnen de budgetten van 

het sociaal domein plaatsgevonden. De risico's m.b.t. lagere toekenning van 

budgetten en het niet halen van efficiencyvoordelen zijn echter nog altijd 

actueel.  

no. partij vraag pag. antwoord

2 PvdA Begin 2016 is een werknotitie Participatie en Doe Democratie vastgesteld. Is 

deze notitie ook door de raad vastgesteld of geaccordeerd? De uitvoering leidt 

tot onvoorziene meerkosten: € 100.000,- in 2017 en € 60.000,- in 2018. Het 

college gaat er van uit dat vanaf 2018 in een nieuw coalitieakkoord hieraan 

verder invulling wordt gegeven. Is het niet beter deze ontwikkeling geheel aan 

een nieuw college en een nieuwe raad over te laten?

8 Het onderwerp participatie is eind 2015/ begin 2016 specifieker opgepakt. Dit is 

gestart met een inventarisatie van wat er nu reeds gebeurt. Dit heeft 

geresulteerd in de genoemde werknotitie. Deze werknotitie is niet door de raad 

vastgesteld. In deze notitie wordt vooral aandacht besteed aan zaken rond 

participatie die nu reeds lopen en coördinatie en ondersteuning vragen. Het 

gaat om het zichtbaar maken van participatie(trajecten), een initiatievenloket 

om initiatieven beter te faciliteren, ontwikkeling en delen van tools, en expertise 

opbouw. Dit zijn zaken die voortkomen uit het huidige coalitieakkoord en 

collegewerkprogramma en waarmee de bestaande activiteiten binnen de 

organisatie worden ondersteund. Hiervoor was tot nu toe nagenoeg geen 

budget geregeld. In het nieuwe coalitieakkoord kan vanaf 2018 verder invulling 

worden gegeven aan doorontwikkelingen en ambities van het nieuwe college. 

Deze doorontwikkeling zal worden overgelaten aan het nieuwe college en een 

nieuwe raad.

3 PvdA Wanneer kunnen we de visie en het kader voor participatie tegemoet zien in 

2017? We nemen aan dat u, gezien uw ambitie op dit vlak, in deze 

Collegeperiode nog de eerste stappen in de uitvoering ervan wil realiseren.

8 De beknopte visie op participatie staat voor september gepland. Om de visie 

meer levend te maken zullen we deze verbeelden in een film of vlog, waar 

gedurende de komende tijd ook verder aan gewerkt en uitgebouwd kan 

worden. 

4 CDA U bent voornemens om in 2017 een beknopte visie participatie op te stellen. Is 

dat niet wat aan de late kant. Er wordt veel gesproken over communicatie en 

participatie, maar in de praktijk is er nog geen visie beschikbaar? 

8 Zie ook antwoord bij PvdA nr 7. Zoals hierin geformuleerd is het college eerst 

aan de slag gegaan. Op basis van de ervaringen die hiermee zijn opgedaan, komt 

het college tot de conclusie dat een beknopte visie, als actualisatie van het 

in 2009 opgestelde visiedocument 'Samenspel in communicatie en participatie' 

wenselijk is.  

5 VVD 2017: Naast de bouw van een initiatievenloket reserveert u € 20.000 voor het 

ondersteunen van initiatieven. Aan welke initiatieven denk u dan? Om wat voor 

kosten/subsidie gaat het dan precies?

8 Dit kan om uiteenlopende initiatieven gaan, bijvoorbeeld op het gebied 

van sociale cohesie, economie of inrichting van openbare ruimte. De bedoeling 

is om hiermee interessante initiatieven een steuntje in de rug te kunnen geven, 

om tot realisatie te komen.

6 CDA U heeft budget nodig om voor het initiatievenloket een beeldmerk te 

ontwikkelen. Is dat in lijn met uw communicatiebeleid? In andere gemeenten zie 

je juist dat men terug komt op verschillende beeldmerken voor verschillend 

projecten. Dergelijke initiatieven kunnen toch  net zo goed onder beeldmerk van 

de gemeente uitgerold worden.  Goed voor de herkenbaarheid van de 

gemeente en duidelijk voor de bevolking.

8 Initiatieven komen voort uit de samenleving. We willen dat ook graag 

ondersteunen. Het is belangrijk dat we initiatieven niet als gemeente naar 

ons toe trekken maar bij de initiatiefnemers laten. Daarom vinden we het 

belangrijk dat hiervoor een beeldmerk komt dat niet gelieerd is aan het 

beeldmerk van de gemeente. Juist om de zelfstandigheid van initiatieven en 

kracht van de inwoners te benadrukken.

7 VVD p.8 De ‘bouw’van een initiatevenloket kost € 50.000,- Hoeveel initiatieven 

verwacht u? Kunt u een indicatie geven hoeveel ínitiatieven er in de afgelopen 

jaren zijn geweest. En was het zo moeilijk deze te verwerken? Het m.i. simpele 

antwoord dat het ‘iets nieuws’ is en dat het  nu juist bedoeld is om initiatieven 

aan te trekken’, krijgt u alvast cadeau.

8 Het gaat hierbij om ICT kosten voor de vormgeving en technische bouw van een 

digitale omgeving voor initiatieven en initiatiefnemers. Veel vragen van 

initiatiefnemers worden er beantwoord. Daarbij wordt inspiratie geboden, 

inzicht gegeven in initiatieven die spelen en informatie geboden over mogelijke 

hulp vanuit de gemeente of andere instanties. In de afgelopen jaren zijn er 

jaarlijks tussen de 10 en 20 initiatieven geweest. We willen initiatiefnemers met 

het 'loket' en de digitale omgeving beter faciliteren en daarmee initiatieven 

stimuleren.

8 GBR  U geeft aan geld nodig te hebben voor ondersteuning van initiatieven. Worden 

hier extra Fte voor aangetrokken of wordt dit uitgevoerd binnen de huidige 

capaciteit? Bij het laatste waar worden deze bedragen dan gecompenseerd?

9 Het gevraagde extra budget voor initiatieven wordt ingezet voor (een steuntje 

in de rug bij) de uitvoering van initiatieven. De ondersteuning van initiatieven 

wordt uitgevoerd binnen de huidige capaciteit. Dit vraagt soms om prioritering. 

9 PvdA Onder “Publieke Dienstverlening” wordt een flink aantal gewenste 

verbeteringen als doelstelling benoemd. Als wij het goede zien zijn (vrijwel al) 

deze doelstellingen al in eerdere jaren vastgesteld en van budget voorzien, 

bijvoorbeeld als het om het KCC gaat. Is onze waarneming juist? Zo ja, waarom 

hebben eerdere investeringen en reguliere budgetten niet tot het gewenste 

resultaat geleid? Hoe garandeert het college dat deze financiële inzet wél 

effectief is? 

9 Bij eerdere investeringen en het reguliere budget ging het met name om de 

initiële start van het Klant Contact Center en het voldoen aan landelijke 

overheidsprogramma's op het gebied van Digitale Dienstverlening. Hier heeft de 

gemeente Rijswijk goed aan voldaan. In de periode van 2012-2015 zijn nieuwe 

ontwikkelingen stil gezet in verband met de mogelijke samenwerking met de 

gemeente Delft op het gebied van KCC. Deze samenwerking is niet doorgegaan 

en het KCC zelf heeft sinds deze periode geen inhoudelijke verbeteringen meer 

opgepakt. Met de Nota Publieke Dienstverlening 2017-2020 gaat het om een 

inhaalslag en doorontwikkeling. De financiële inzet wordt door middel van 

resultaatverplichtingen en frequente managementrapportages op effectiviteit 

gemonitord. Bijvoorbeeld als het gaat om het verbeteren van de telefonische 

bereikbaarheid.
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10 VVD Waarom gaat het college uit van een eigen bijdrage van 4.95 euro bij bezorging 

van paspoort aan huis in plaats van het uitgangspunt dat dit kostendekkend 

moet zijn.

9 Om de kosten budgettair neutraal te maken kan gekozen worden uit twee 

mogelijkheden, te weten: 

1. De kosten zijn geheel voor de inwoner. Uit landelijk onderzoek blijkt echter 

dat in dat geval slechts 2% van de inwoners hiervan gebruik zal maken van de 

bezorgmogelijkheid als we alle kosten doorbereken (EUR 15,00). In het kader 

van dienstverlening en het behalen van efficiencyvoordelen in de 

bedrijfsvoering gaat onze voorkeur uit naar het bereiken van een hoger 

percentage inwoners dat hiervan gebruik zal maken.  

2. Een andere mogelijkheid is het betalen van de kosten vanuit de leges. In dit 

scenario betaalt iedereen mee ook als men geen gebruik maakt van deze dienst. 

Wij raden dit scenario af.

11 PvdA De structurele lasten van een fraudeteam bedragen € 123.000,-. Kan het college 

aangeven hoe dit budget wordt ingezet (formatief, materieel)? Is dit onderwerp 

al inhoudelijk met de raad besproken en door de raad  geaccordeerd? 

9 De kosten zijn uitsluitend van formatieve aard. Het betreft hier een wettelijke 

verplichting. Het is juist dat dit onderwerp nog niet met de raad is besproken, 

aangezien dit item onderdeel is van de binnenkort te behandelen Nota Publieke 

Dienstverlening 2017-2020.

12 VVD 2017: “…Voor de gemeentebrede invoering van zaakgericht werken zal de 

komende maanden samen met de organisatie een visie “zaakgericht werken” 

worden opgesteld. Tevens zal worden onderzocht of het huidige zaaksysteem 

geschikt is voor het realiseren van deze visie. Voor de invoering van zaakgericht 

werken zijn extra middelen benodigd. De kosten hiervan worden de komende 

maanden in beeld gebracht. Er ontstaat een inverdieneffect als zaakgericht 

werken bijvoorbeeld wordt gecombineerd met strategisch HRM beleid…”.  

Werkt de gemeente op dit moment dan nog niet zaakgericht? Wat bedoelt u 

met de extra middelen die benodigd zijn? Welke kosten zijn hier nog te 

verwachten en op welke termijn.

9 Er wordt nog niet gemeentebreed zaakgericht gewerkt. Op dit moment 

wordt een visie opgesteld, waarna bekeken zal worden op welke wijze 

zaakgericht werken organisatiebreed kan worden gerealiseerd. In dit stadium is 

nog niet zeker dat het met de huidige informatiesystemen en formatie 

uitgevoerd kan worden. Dat wordt op z'n vroegst pas over enkele maanden 

duidelijk. 
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13 PvdA Op welke wijze is (het bestuur van) ROC Mondriaan betrokken bij de aanpak en 

beheersing van overlast van (naar wij aannemen) leerlingen van die opleiding? 

Wat draagt ROC Mondriaan bij aan de oplossing? Ligt hier niet een eerste 

verantwoordelijkheid bij het schoolbestuur voor de gedragingen van zijn 

leerlingen, ook in de openbare ruimte in de directe omgeving van de school?

10 ROC Mondriaan is, evenals de gemeente Rijswijk en de gemeente 

Delft, aangesloten bij het convenant schoolveiligheid. Hieruit is een plan van 

aanpak voortgekomen. Hierin staan afspraken van de betrokken partijen 

(waaronder ROC Mondriaan) over de maatregelen die de overlast op de 

omgeving moeten beperken. Het betreft hier een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid.

14 VVD welke afspraken heeft het college met Delft gemaakt om de overlast van ROC 

Mondriaan voor Rijswijk te beperken?

10 De gemeente Delft is, evenals de gemeente Rijswijk en het ROC 

Mondriaan, aangesloten bij het convenant schoolveiligheid. Hieruit is een plan 

van aanpak voortgekomen. Hierin staan afspraken van de betrokken partijen 

(waaronder de gemeente Delft) over de maatregelen die de overlast op de 

omgeving moeten beperken. Het betreft hier een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid.

15 CDA Mooi dat u de overlast rondom het ROC aanpakt. Is het niet verstandig om het 

benodigde budget structureel op te nemen zodat mogelijke toekomstige 

overlastsituaties altijd adequaat aan te pakken?

10 Op dit moment moet eerst nog duidelijk worden of structurele aanpak nodig is

16 PvdA Welke concrete resultaten beoogt u met de eenmalige post van 70.000 Euro 

voor wijkaanpak veiligheid en buurtonderzoek sociale veiligheid?

10 Het in co-creatie met de wijk opstellen van een wijkveiligheidsagenda en een 

wijkveiligheidsplan. 

Onderzoek laten doen naar de veiligheidsbeleving onder bewoners. Dit geeft 

inzicht in de veiligheidsbeleving door bewoners en bedrijven naast de kennis 

van de geregistreerde incidenten bij de veiligheidspartners voor goed 

onderbouwde wijk-veiligheidsplannen. 

17 VVD 2017: “…In de uitvoeringsagenda van het strategisch veiligheidsbeleid 2017 – 

2020 (Raad 4 april 2017) is voor 2017 ook ingezet op de wijkaanpak veiligheid 

en het buurtonderzoek sociale veiligheid. Voor deze aanpak en dit onderzoek 

voorzien we een éénmalig kostenpost van € 70.000…”. Waar bestaan die kosten 

uit, dat het hier om een onderzoek van € 70.000? Heeft de gemeente op dit 

moment niet voldoende informatie over de betreffende buurt(en)? Zo nee, hoe 

kan dat. Zo ja, wat voegt dit onderzoek nog toe?

10 Het onderzoek bestaat uit onderzoek naar de veiligheidsbeleving van inwoners 

per wijk. De huidige informatie over de veiligheidsbeleving van inwoners geeft 

alleen inzicht op stadniveau. Met het onderzoek wil de gemeente een 

verdiepingsslag op veiligheidsbeleving van inwoners maken en inzoomen op 

wijkniveau. Op deze manier kan gericht per wijk bekeken worden wat er speelt 

en waar de aanpak zich op zou moeten richten.

18 GBR Bezorgen van reisdocumenten geeft een negatief saldo. Waarom heeft u deze 

dienst niet kostendekkend brekend?

10 Om de kosten budgettair neutraal te maken kan gekozen worden uit twee 

mogelijkheden, te weten: 

1. De kosten zijn geheel voor de inwoner. Uit landelijk onderzoek blijkt echter 

dat in dat geval slechts 2% van de inwoners hiervan gebruik zal maken van de 

bezorgmogelijkheid als we alle kosten doorbereken (EUR 15,00). In het kader 

van dienstverlening en het behalen van efficiencyvoordelen in de 

bedrijfsvoering gaat onze voorkeur uit naar het bereiken van een hoger 

percentage inwoners dat hiervan gebruik zal maken.  Daarnaast sluiten we bij 

een hoger tarief inwoners uit die financieel minder krachtig zijn. 

2. Een andere mogelijkheid is het betalen van de kosten vanuit de leges. In dit 

scenario betaalt iedereen mee ook als men geen gebruik maakt van deze dienst. 

Wij raden dit scenario af.

19 VVD 2017: “…We zien een toename van (het opruimen) van hennepteelt. Zorgelijk 

daaraan is dat deze zich steeds vaker verplaatst van oude bedrijfspanden en 

sociale woningbouw naar nieuwbouw en koopwoningen. Indien deze trend zich 

doorzet zal dat zijn weerslag hebben op de bestaande capaciteit…”. U wacht of 

deze trend zich doorzet. Waar is het wachten in deze dan op bij het aanpakken 

van deze criminele overlast?

11 De gemeente wacht niet, deze overlast wordt aangepakt en de trend wordt 

gemonitord . Bij een vergroting van de overlast kan dat capaciteitsproblemen 

geven. Zowel interne capaciteit binnen de opgave VI&H, als externe capaciteit 

zoals politie-inzet. Er zijn afspraken binnen het district over de aanpak van 

hennepteelt. 
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20 VVD wat bedoelt het college met de zin “ indien deze trend zich  doorzet zal dat zijn 

weerslag hebben op de bestaande capaciteit?” Op welke capaciteit doelt u en 

welke maatregelen heeft u nu reeds voor ogen?

11 Bij een vergroting van de overlast zal mogelijk extra capaciteit nodig zijn. Het 

gaat dan om zowel interne capaciteit binnen de opgave VI&H, als externe 

capaciteit zoals politie-inzet. Er zijn binnen het district reeds afspraken gemaakt 

over de aanpak van hennepteelt. Mocht blijken dat de overlast toeneemt, zullen 

aanvullende maatregelen worden genomen, maar dit lijkt nu niet aan de orde te 

zijn.

no. partij vraag pag. antwoord

21 BvR Zoutopslag Avalex 51.000 per jaar. Is daar niet genoeg ruimte voor bij de 

gemeentewerf?

12 Nee, hiervoor is niet voldoende ruimte. Het betreft niet alleen zoutopslag, maar 

ook het materieel, tw. 5 zoutstrooiers en 5 sneeuwploegen (schuif).

22 PvdA Sinds wanneer is Rijswijk (nog) de enige gemeente die gebruik maakt van de 

zoutloods? Hoe organiseren andere gemeenten dit? Kunt u aangeven hoe de 

historische situatie van (het aanbrengen van) de zoutloods is, door wie of op 

verzoek van welke partij(en) die op deze locatie is aangebracht en wie daarvoor 

indertijd heeft betaald? Kan Avalex eenzijdig lasten afwentelen op Rijswijk voor 

een product dat sinds mensenheugenis door Avalex (en voorheen “de 

gemeentewerf”) is geleverd? Waarom heeft het college respectievelijk de 

vertegenwoordiging van onze gemeente in het AB en DB van Avalex deze 

lastenverhoging geaccepteerd (indien dat het geval is)?

12 Naburige gemeenten hebben de gladheidbestrijding zelf georganiseerd of met 

Rijkswaterstaat afspraken gemaakt. In het verleden is op verzoek van de 

gemeente Rijswijk de zoutloods en de stalling van het materieel op de huidige 

locatie gerealiseerd. 

Bij het uitwerken van de nieuwe tariefstructuur worden de werkelijke kosten 

zoveel mogelijk bij de gemeenten in rekening gebracht. Het is reëel dat de 

werkelijke kosten voor het gebruik van de zoutloods en de stalling worden 

verhaald op de gemeente Rijswijk.

23 VVD De zoutopslag: andere gemeenten maken er geen gebruik van. Waarom Rijswijk 

dan als enige wel? Het lijkt me vooral voor Avalex praktisch dat ze het zout 

onder handbereik hebben, terwijl ze dit dan kennelijk bij andere gemeenten 

moeten ophalen. Brengt Avalex dan ‘haalkosten’ in rekening bij andere 

gemeenten? Heeft u alternatieven overwogen? Dit lijkt weer een vestzak-

broekzak methode om zogenaamd de kosten niet te laten stijgen.

12 In het verleden is op verzoek van de gemeente Rijswijk de zoutloods en de 

stalling van het materieel op de huidige locatie gerealiseerd. De zoutopslag is 

voor de gemeente Rijswijk, niet voor Avalex. Voor de opslag van zout en de 

stalling van het materieel is onderzoek gedaan naar de mogelijkheden. Uit een 

doorrekening blijkt dat de kosten voor zoutopslag en materieel op een andere 

wijze veel hoger zijn.

24 PvdA Wat zijn de oorzaken van de forse toename van de onvoldoende score qua 

elementenverharding? Het gaat volgens het college om een structurele 

verhoging van het budget met € 270.000,-. Wilt u de raad uitgebreid informeren 

over de oorzaken en helder maken waarom dit een structurele situatie is, en 

niet een tijdelijke?

12 De toename van de achterstand wordt veroorzaakt doordat wortelopdruk voor 

steeds meer schade zorgt en deze post een groot deel van het beschikbaar 

budget opslokt. Dit heeft in de periode 2011-2016 geleid tot een toename van 

2% naar 9% niet voldoen aan de normen. Het college is van mening om deze 

achterstand over een langere termijn weg te werken door twee straatploegen 

voor groot onderhoud toe te voegen aan de twee ploegen die momenteel het 

klein onderhoud vanuit klachten en meldingen verrichten.

25 CDA Kunt u aangeven wat u precies heeft gedaan om de bereikbaarheid in Rijswijk te 

behouden en te verbeteren? 

12 Investeren in bereikbaarheid doen we voor auto, fiets en 

OV. Bereikbaarheidsprojecten als de Generaal Spoorlaan, verbeteren 

Stationsomgeving, rotonde Diepenhorstlaan en de plannen voor het OV in 

RIjswijkBuiten moeten in de komende jaren tot zichtbare verbeteringen gaan 

leiden. Het ene project is in de planfase, het andere staat klaar om uitgevoerd te 

worden. Onze hoofdfietsroutes worden ieder jaar een stukje beter; dit jaar is de 

fietsroute over het Jaagpad/Huis te Hoornkade langs de Vliet afgerond. 

Bereikbaarheid betekent ook het aanbieden van voldoende 

duurzame alternatieven, zoals een aanbod van laadpalen voor elektrisch rijden 

en voldoende fietsenklemmen. Voor langzaam verkeer betekent bereikbaarheid 

ook goede oversteekbaarheid. Er is een actieplan opgesteld om de 

oversteekbaarheid te verbeteren. 

26 GBR Inzet van straatploegen: Met de ingezette nieuwe capaciteit: Welk percentage 

wordt hiermee bereikt rondom het oppervlak elementverharding dat 

onvoldoende scoort?

13 De inzet van twee extra straatploegen moet er voor zorgen dat de achterstand 

in de komende beheerperiode terugloopt van 9% naar 7% in 2021. Bij de aanpak 

van de achterstanden zijn de straten met wortelopdruk niet meegenomen. Het 

structureel oplossen van deze problematiek vraagt om een integrale aanpak van 

de straat. Hiervoor wordt een plan van aanpak opgesteld.

27 GBR Aansluiting VRI: Levert deze wijziging een bezuiniging op aan FTE? De huidige 

medewerkers hoeven de gemeentelijke installatie niet meer te beheren. Zo niet: 

Waarom niet?

13 Nee, het systeem werd beheerd door een externe partij. Dit contract is 

beëindigd en levert jaarlijks een klein voordeel op in de onderhoudskosten, 

zoals vermeld in de informatiebrief van februari 2016.

28 VVD Het ‘state-of-the-art verkeerssysteem is kennelijk niet in staat analyses op te 

leveren die voorkomen dat de Haagweg en Geestbrugweg dagelijks verstopt 

zitten, of de doorstroming op de Beatrixlaan. Wat mogen we op dit punt van dit 

‘state-of-the-art’product extra verwachten?

13 De nieuwe verkeerscentrale van de provincie Zuid Holland beschikt over de 

technische mogelijkheden om in de toekomst flexibel in te spelen op het 

verkeersaanbod. Hiervoor moeten ook de verkeersregelinstallaties (VRI's, 

verkeerslichten) aangepast zijn. Voor zowel de Prinses Beatrixlaan als de 

Haagweg wordt op dit moment bekeken of het haalbaar is om intelligente 

verkeersregelinstallaties te plaatsen (smart traffic/talking traffic). Na koppeling 

van deze nieuwe VRI's aan de nieuwe verkeerscentrale is het mogelijk om beter 

dan nu en flexibeler in te spelen op het actuele verkeersaanbod. Daar uit kan 

een optimalisering volgen. Op dit moment echter wordt de Haagweg relatief 

zwaar belast met extra verkeer vanwege allerlei werkzaamheden, als gevolg van 

de aanleg van de Rotterdamsebaan, alsmede bijvoorbeeld de werkzaamheden 

aan de Raamweg. Dit levert vandaag de dag een vertekend beeld op. 
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29 VVD Om hoeveel reizigers gaat het v.w.b. de oude buslijn 51? Kunnen we niet beter 

een taxibedrijf inschakelen? Of zelf een busje laten rijden door bijvoorbeeld een 

chauffeur die momenteel in de bijstand zit. Meteen weer een baan erbij. Hoe 

komt men tot het bedrag van € 185.000,-

13 Er stappen (gemiddeld) 36 reizigers in op een werkdag en maximaal 12 in het 

weekend op de route over de Lange Kleiweg. Omdat Connexxion de concessie 

heeft voor openbaar vervoer in het gebied is niet zomaar elke vorm van vervoer 

mogelijk. De oplossing past binnen de wetgeving die hier voor geldt. Het bedrag 

is vastgesteld op basis van een aangeleverde offerte en is bestemd voor 

meerdere jaren en is inclusief een subsidiebijdrage van de MRDH. Tussentijds 

vindt een evaluatie plaats van het gebruik van de nieuwe voorziening, waarna 

een besluit genomen kan worden over voorzieningen na medio 2019 (als de 

nieuwe concessieperiodes starten met nieuwe regelgeving), waarmee een 

alternatieve manier van vervoer, bijvoorbeeld een bus met vrijwillige chauffeurs 

of een vorm van doelgroepenvervoer, tot de opties behoort. 

30 CDA Wat bedoelt u met: ‘ de juiste boom op de juiste plek’? Dit lijkt alsof ‘groen’  

geen prioriteit heeft bij herontwikkelingsprojecten en lijkt in tegenstelling te zijn 

met de motie Bomen en groen in balans, van oa het CDA die onlangs is 

overgenomen door dit college.

14 Onder "De Juiste boom op de juiste plek" verstaan wij ons beleid als het gaat 

om onze wens het groene karakter van Rijswijk te versterken in relatie tot 

ervaren overlast bij bomen in straten. De opgestelde moties dienen als 

bouwsteen voor dit beleid. Versterking van het groene karakter van Rijswijk qua 

groenbeeld, groenkwaliteit en natuurwaarden is een prioriteit van dit college. 

Dit ligt o.a. vast in het MeerJarenPlan Duurzame Gemeente en de Stadsvisie 

(Pijler 2 Groene Buitenplaats)

no. partij vraag pag. antwoord

31 PvdA Enige jaren geleden is –naar ons weten- bewust gekozen om de gemeentelijke 

bijdrage aan het centrummanagement voor In de Bogaard per 2018 te 

beëindigen. Als de doelstelling van het centrummanagement is om alle partijen 

op 1 lijn te krijgen m.b.t. de toekomst van het centrum, dan is een beperkte 

periode van bijvoorbeeld 2 jaren toch voldoende?

15 Het was nooit de bedoeling het centrummanagement helemaal te 

beëindigen. De bijdrage is een aantal jaren verhoogd, omdat er een zwaardere 

centrummanager is aangetrokken vanwege de grote problemen. Uiteindelijk 

was het de bedoeling dat dit tot een BIZ zou leiden, die de meerkosten zou 

opvangen. De situatie heeft zich echter anders ontwikkeld. De situatie met de 

eigenaren is minder voorspoedig gelopen dan toen werd ingeschat. Dat 

betekent dat nog enige tijd meer geld nodig zal zijn voor centrummanagement 

dan de jaren hiervoor. Ondertussen werken we met de eigenaren aan een meer 

structurele oplossing. 

32 CDA U schrijft dat het infocentrum PPP belangrijk is om het acquisitiebeleid de Rode 

loper. Maar is de strategie in feite niet veel belangrijk?

15  De strategie is verwerkt in de notitie De Rode Loper, die op dit moment nader 

wordt uitgewerkt. Daarnaast is aanwezig zijn op de plek waar het gebeurt, een 

wezenlijk onderdeel van de gebiedsaanpak.

33 CDA Bent  het met ons eens dat een van de strategische uitgangspunten voor het 

acquisitiebeleid zou moeten zijn om aan te sluiten bij Den Haag? Rijswijk kan 

meeliften op de profilering van internationale stad en ruimte bieden in de PPP.

15 Ja, dit doen wij ook door regionale samenwerking o.a. via IPP, de 

kantorenwerkgroep van de MRDH, Businesspark Haaglanden en op 

internationaal vlak de WFIA. 

no. partij vraag pag. antwoord

34 PvdA Heeft de forse toename van het aantal leerlingen op de 2 genoemde scholen tot 

een forse afname elders geleid? Wat is de (totale) leerlingenprognose voor de 

komende jaren (inclusief de cijfers van dit jaar)? 

17 De forse  toename van het aantal leerlingen bij KC Buitenrijck en basisschool 

Kronenburgh heeft niet geleid tot een forse daling elders. Dit komt enerzijds 

omdat het nieuwe leerlingen betreft als gevolg van de groei van Rijswijk (KC 

Buitenrijck) en anderzijds het nieuwe leerlingen van buiten Rijswijk betreft 

(Kronenburgh). Alleen van de Prins Mauritsschool zijn meerdere leerlingen 

overgestapt naar Kronenburgh. Op dit moment worden nieuwe 

leerlingenprognoses opgesteld, waarin Buitenrijck en Kronenburgh worden 

meegenomen. 

no. partij vraag pag. antwoord

35 BvR Hoeveel is uitgetrokken voor subsidieverstrekking in 2017? Heeft u een 

specificatie?  Hoe worden de doelstellingen getoetst en eventueel verrekend 

met vooruit betaalde bedragen?

18 Het betreft hier een vergoeding voor de zwemvereniging gebaseerd op de 

tarievenverordening uit 2006. De vergoeding wordt uitgekeerd op basis van de 

werkelijk gehuurde uren zwembadwater. De totale vergoeding bedraagt  € 

40.000. 

36 GBR De Schilp: Het nu negatief inboeken van de 40.000 Euro subsidie geeft de indruk 

dat u dit jaar de subsidie al wilde afschaffen. Het niet inboeken van deze 

subsidie in volgende jaren geeft aan de het resultaat van het onderzoek al vast 

staat. Kunt u aangeven of deze gedachten gang klopt? Bij niet: waarom niet?

18 De vergoeding aan de zwemverenigingen is niet meegenomen in de begroting 

2017. Afbouw van de vergoeding wordt onderzocht en meegenomen bij de 

actualisatie van de verordening.

37 GBR Zijn hier overleggen gepleegd met de betreffende zwemverenigingen en wat is 

hun reactie in deze?

18 Momenteel is er nog geen overleg geweest met de besturen van de 

zwemverenigingen. Afbouw van de vergoeding wordt onderzocht en 

meegenomen bij de actualisatie van de verordening.

38 PvdA Wij missen in deze rapportage enige tekst ten aanzien van de nieuw te 

ontwikkelen binnensportlocatie op de Stanislaslocatie (die wij van harte 

toejuichen). Is dat in dit kader niet nodig? Loopt deze ontwikkeling volgens 

planning? 

18 In februari 2017 heeft het college van B&W de voorkeur uitgesproken om de 

voormalige Stanislaslocatie nader te onderzoeken voor de realisatie van het 

nieuw te ontwikkelen sportcomplex ter vervanging van de Marimbahal en de 

Van Zweedenzaal. De raad is hierover geïnformeerd. Het sportcomplex maakt 

onderdeel uit van de integrale ontwikkeling van deze locatie waar op dit 

moment een stedenbouwkundige visie voor wordt opgesteld. Deze 

stedenbouwkundige visie bestaat uit een sportcomplex in combinatie met 

woningbouw en zo mogelijk met ondersteunende voorzieningen op het gebied 

van sport, leisure, gezondheid en recreatie. Zodra de stedenbouwkundige visie 

gereed is en de financiële kaders bepaald zijn, zal dit raadsvoorstel aan u 

worden voorgelegd. Dit zal conform de planning dit jaar nog plaats vinden.

programma sport, cultuur en recreatie

programma onderwijs

programma economie en werken



39 CDA De sportnota laat lang op zich wachten. Waarom duurt dit zo lang? 

Sportverenigingen en sport zijn volgens het CDA belangrijke onderdelen om een 

stad leefbaar te maken en te houden. Wilt u het proces om te komen tot deze 

nota versnellen?

19 Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan de kadernota sport. Er is een 

andere opzet gekozen bij de totstandkoming. De verwachting is dat de nota na 

het zomerreces 2017 in de raad wordt besproken. 

40 VVD 2017: “…In de Cultuurvisie is, om innovatie te stimuleren en ook feitelijk 

mogelijk te maken, bepaald dat als middelen die bedoeld zijn voor de 

cultuursector vrijvallen, deze middelen beschikbaar blijven voor nieuwe 

activiteiten op het gebied van kunst en cultuur in Rijswijk. In 2016 resteert 

binnen de budgetten van Kunst en Cultuur een bedrag van € 17.000. Besloten is 

om dit bedrag vrij te laten vallen ten gunste van het jaarrekeningsaldo 2016 en 

dit vervolgens via de halfjaarrapportage 2017 als innovatiebudget weer in de 

begroting op te nemen…”.  Uitgangspunt is om meevallers in eerste instantie 

terug te laten vloeien naar de algemene middelen zodat een integrale afweging 

mogelijk is. Ik weet niet waar het ‘besloten’ op slaat (raad of college) maar zou 

het niet logisch zijn die €17.000 terug te laten vloeien naar de algemene 

middelen?

18  Bij de vaststelling van de cultuurvisie is dit besloten. Op deze wijze vindt de 

begrotingstechnische uitwerking plaats.

41 PvdA Wanneer kunnen we de transformatienota Cultuur tegemoet zien? Welke 

doorontwikkeling van de Cultuurvisie wilt u in deze Collegeperiode nog 

realiseren?

19 De Transformatienota komt in juli richting uw raad. Hierin wordt aangegeven 

wat in deze colleperiode nog wordt gerealiseerd.

42 VVD 2017: “…Dit alles te organiseren onder begeleiding van een cultuurmakelaar. 

Vanaf oktober 2016 is onder leiding van een kwartiermaker gestart met de 

ontwerpfase. Tijdens deze fase worden de zes beleidspijlers door de culturele- 

en maatschappelijke instellingen en bedrijven uit de profitsector inhoudelijk 

ingevuld. Daarnaast worden de mogelijkheden van een cultuurfonds onderzocht 

en beschreven, inclusief het profiel van een cultuurmakelaar. Ook is aandacht 

voor de mogelijkheden tot herijken van de subsidieverordening en de mogelijke 

op- en inzet van communicatie en public relations. Het resultaat van de 

ontwerpfase is een transformatienota. Hierin worden bovenstaande resultaten 

beschreven, inclusief de gevolgen voor de interne ambtelijke organisatie (een 

opgaveteam kunst en cultuur)…”. Een cultuurmakelaar zorgt voor de 

begeleiding en tegelijk wordt het profiel van deze makelaar beschreven. Kunt u 

SMART omschrijven wat de werkzaamheden van de makelaar zijn, en wat naar 

inschatting de kosten van die werkzaamheden zijn? Er staat dat eveneens de 

gevolgen voor de interne ambtelijke organisatie worden beschreven. Betekent 

dit dat hier een verwachte efficiency slag te maken is die zorgt voor een 

compactere organisatie?

19 In de Transformatienota worden verschillende rollen van de cultuurmakelaar 

beschreven. Welke rol het wordt, hangt af van de keuzes die gemaakt gaan 

worden ten aanzien van de organisatorische positionering en mogelijke 

financieringsvormen. Ook de relatie met het opgaventeam Kunst en Cultuur 

wordt hierdoor bepaald. Het stimuleren van samenwerking en innovatie vormt 

in ieder geval een belangrijk onderdeel van de rol van de cultuurmakelaar.

43 CDA U geeft een aan een onderzoek te doen naar toekomstbestendige 

bibliotheekfuncties. Bent u dit ook van plan te doen voor de andere instellingen 

die deel zullen gaan nemen aan het huis van de stad?

20 Het bibliotheekonderzoek is niet ingegeven door de ontwikkeling van het Huis 

van de Stad. Wij zien geen aanleiding om een dergelijk onderzoek voor de 

andere  partners in het Huis van de Stad te doen anders dan het verder 

vormgeven van de toekomstige samenwerking tussen deze partners in het Huis 

van de Stad.

44 GBR Lokale omroep. In de opinie van GBR was er in raad geen meerderheid te vinden 

voor de doorontwikkeling van de lokale omroep naar een streekomroep. Kunt u 

aangeven waarom er nu  wel verdergaande besprekingen zijn gepland ten 

gunste van deze doorontwikkeling? wat zijn de mogelijkheden van de gemeente 

Rijswijk om een halt to te roepen aan deze doorontwikkeling? Gaan wij niet zelf 

over onze “lokale omroep”?

22 De VNG heeft een vernieuwingsconveant gesloten met de OLON, de landelijke 

vereniging van lokale omroepen, voor de ontwikkeling van streekomroepen. 

Zoals aangegeven destijds in het raadsvoorstel met betrekking tot het advies 

aan het Commissariaat voor de Media, geeft Rijswijk uitvoering aan dit 

convenant. Hierbij staat de informatievoorziening aan de inwoners van Rijswijk 

centraal.

no. partij vraag pag. antwoord

45 PvdA Er wordt in de opgave Jeugd en Onderwijs geen informatie verstrekt over 

ontwikkelingen in het eerste halfjaar 2017 die betrekking hebben op de Sociale 

Agenda (behalve de algemene visie). Op dit moment ligt de kadernota Jeugd en 

Onderwijs voor ter bespreking in de Raad. Waarom is deze nota niet genoemd?

21 De Kadernota was ten tijde van het schrijven van de 1e halfjaarrapportage nog 

niet vastgesteld. Een eventuele financiële vertaling volgt in de 

uitvoeringsagenda.

46 BvR Hoeveel wordt er uitgetrokken voor het nieuwe dierenwelzijnsbeleid? Dit 

vinden we nergens terug.

21 De beleidsnota dierenwelzijn wordt voor het zomerreces  opgeleverd. Het 

uitvoeringsprogramma met begroting dierenwelzijn volgt in het najaar en zal als 

budget dierenwelzijn opgenomen worden in de begroting 2018. 

47 PvdA Minimabeleid, armoede- en schuldenbeleid: de gemeente heeft een 

substantieel bedrag ontvangen van het Rijk voor kinderen in armoede (Klijnsma-

gelden), Kunt u aangeven welk bedrag waaraan tot nu toe is besteed?

21 Het bedrag voor kinderen in armoede wordt ingezet voor ondersteuning voor 

kinderen uit gezinnen met een inkomen tot 130% van de toepasselijke 

bijstandsnorm. Tot nu toe is in 2017, €19.600 aan de computerregeling 

uitgegeven en is er een regelvrij budget vastgesteld van 50.000 euro. Dit wordt 

door de wijkteams ingezet. In de tweede helft van 2017 volgen andere 

regelingen, zoals de schoolspullenpas en de tegemoetkoming in schoolreis of 

werkweek. Daarnaast is een bedrag van €12.000 ingezet om in het kader van 

preventie en vroegsignalering een fiscale screening te doen voor mensen die 

zich aanmelden voor schuldhulpverlening.

48 PvdA Waaraan worden de extra middelen van 60.000 Euro voor verbreding en 

verankering van Happy Fit aan besteed?

22 Het continueren van de stimulering van gezondheids- en beweegactiviteiten 

voor kinderen, volwassenen en senioren, voortbouwend op de interesses van 

de deelnemers (gebaseerd op evaluatielijsten). Uitbreiding van het aanbod door 

nieuwe contacten met bijv. Ergo Control en een ZonMw project. 

programma sociaal domein



49 VVD Het succes van Happy Fit wordt kennelijk beoordeeld aan de hand van aantallen 

deelnemers. Levert e.e.a. echter ook de gewenste outcome? IS er 

gedragsverandering en leefstijlverandering zichtbaar? Zijn de mensen nu 

gezonder. Hoe evalueert u dit? Ook hier krijgt u de obligate antwoorden alvast 

cadeau: het is nog te vroeg, gedragsverandering is moeilijk meetbaar, de GGD 

meet iedere zoveel jaar etc.etc..

22 Onderdeel van het project zijn diverse metingen;  0-

meting, tussentijdse vragenlijsten/enquêtes en conditietesten. De eerste 

resultaten zijn positief. Uit de vragenlijsten blijkt dat de senioren en de 

kinderen nog steeds extra bewegen (lidmaatschap sportclub, deelname 

valpreventie e.d.). Ook geven de meeste deelnemers aan dat ze zich fitter en 

gezonder voelen. Conditietesten en metingen onder de jongeren (12-18 jaar) 

met een gezondheidsvraag (slechte conditie en overgewicht) brengen  de 

betere gezondheid en leefstijl duidelijk in beeld. 

no. partij vraag pag. antwoord

50 PvdA Om de toename van zwerfaval te bestrijden vraagt het college nu weer 

€ 60.000,-. Eerder heeft u reeds structureel € 75.000,- extra hiervoor 

uitgetrokken. Waarom denkt het college dat dit nu een eenmalige uitgave zal 

zijn? Wij zien hier een structureel probleem dat niet stevig door het college 

wordt aangepakt. De positieve benadering door het college is te prijzen, maar 

het is inmiddels wel gebleken dat dit alleen niet werkt. Daarom is naar ons 

oordeel aanvullend een stevige(r) aanpak nodig van overtreders van zwerfafval. 

Wilt u hierop qua handhaving gaan inzetten? Eerder heeft u op vragen van onze 

kant aangegeven dat het mogelijk is een bestuurlijke boete te hanteren. Wilt u 

met voorstellen komen om dat te bewerkstelligen?

23 Door een toename van het zwerfafval wordt in 2017 een balans in de aanpak 

gezocht tussen het bestrijden bij de bron van de vervuiling en het ruimen van 

het zwerfafval. Voor het bestrijden is extra budget aangevraagd en daarnaast 

worden afspraken voorbereid om te komen tot participatie. Het eerder 

toegekende budget van € 75.000 is specifiek beschikbaar voor de inzet met 

participatie van de samenleving. 

De aanpak van overtreders kan alleen op heterdaad en heeft hierdoor weinig 

kans van slagen. Om deze reden wordt ingezet op het voorkomen van 

zwerfafval door de voorzieningen op orde te brengen en inzet op 

gedragsverandering.

51 GBR Zwerfafval: Kunt u aangeven waarom de extra kosten voor zwerfafval niet zijn 

doorberekend in volgende jaren? Is deze problematiek er alleen in 2017?

23 Door een toename van het zwerfafval wordt in 2017 een balans in de aanpak 

gezocht tussen het bestrijden bij de bron van de vervuiling en het ruimen van 

het zwerfafval. Voor het bestrijden is extra budget aangevraagd en daarnaast 

worden afspraken voorbereid om te komen tot participatie.

52 PvdA Avalex heeft een gewijzigde begroting 2017 ingediend, die hoger uitvalt. De 

meeropbrengsten van het door onze burgers scheiden van afval wordt daardoor 

niet aan die burger terug gegeven, zoals de bedoeling is. Papier wordt 

binnenkort nog maar 1x per maand opgehaald, in plaats van 1x per twee weken. 

De extra ophaal van gft (met name tuinafval) is in Rijswijk ook afgeschaft. De 

service wordt allengs minder, er wordt veel meer van de burgers verwacht om 

afval te scheiden, en de kosten nemen toe. Wat gaat het college doen om het 

serviceniveau op het gebied van afval ophalen tenminste gelijk te houden aan 

het niveau van begin deze collegeperiode? En idem om de meeropbrengst van 

gescheiden inzamelen ten bate te laten komen van de Rijswijkse inwoners? 

Hebben de gemeenten (en Rijswijk) wel “Grip op Avalex”?

25 De begroting van Avalex valt onder andere hoger uit door de toename van de 

kosten voor de verbranding van restafval. De opbrengsten voor de inzameling 

van plastic verpakkingsmateriaal komen terug in de gemeentelijke begroting (en 

niet in de begroting van Avalex). 

De inzameling van GFT is niet gewijzigd. Er wordt de laatste jaren minder oud 

papier en karton (OPK) ingezameld. Voor een doelmatige inzameling wordt de 

frequentie aangepast. Het serviceniveau op de afvalinzameling voor de 

inwoners wordt zorgvuldig bewaakt bij het invoeren van het omgekeerd 

inzamelen. 

De afvalstoffenheffing bestaat uit meerdere posten. De hogere opbrengsten van 

het gescheiden inzamelen van grondstoffen compenseren onder andere de 

toename van de kosten van het inzamelen en het verwerken van het restafval. 

Het saldo van deze posten neemt niet toe waardoor de afvalstoffenheffing gelijk 

kan blijven.

53 VVD Kunt u toelichten wat u bedoeld met de opmerkingen over afvalverwijdering? 

Zijn er nu daadwerkelijk meeropbrengsten m.n.t. PMD scheiden? Of betreft het 

verwachtingen die niet zijn gerealiseerd? En, als er meeropbrengsten zijn, dan 

zou het conform uw toezeggingen rechtstreeks terug moeten vloeien naar de 

Rijswijkers.

25 De begroting van Avalex valt onder andere hoger uit door de toename van de 

kosten voor de verbranding van restafval. De verwachting is dat de opbrengsten 

voor de inzameling van PMD toe nemen. Daarnaast zullen de kosten voor de 

verwerking van afval hoger worden. Het saldo van de kosten voor de 

afvalinzameling en de opbrengsten van de grondstoffen is een post die via de 

afvalstoffenheffing bij de inwoners in rekening wordt gebracht. 

54 GBR Bestrijding bruine rat. GBR krijgt steeds meer berichten over toename van de 

bruine rat in Rijswijk. Welk effect heeft de inzet van dit externe bedrijf nu 

gehad? Zijn de beschikbaar gestelde middelen adequaat genoeg om een opmars 

van deze dieren in Rijswijk te doen keren? Wel bedrag zou wel nodig zijn voor 

adequate bestrijding van deze dieren?

25 Met de inzet van een externe partij is de bestrijding van de bruine rat 

beheersbaar. Het aantal meldingen over de bruine rat is afgenomen. De 

bestrijding wordt volgens de Nederlandse richtlijn uitgevoerd die door het 

CollegeToezicht GewasBeschermingsmiddelen (CTGB) is geadviseerd. 

55 GBR Omgevingsdienst Haaglanden. Hier wordt aangegeven dat de meerkosten in 

relatie staan tot Rijswijk Buiten. waarom worden deze meerkosten dan niet ten 

laste gebracht aan Rijswijk Buiten? Zou het niet transparanter zijn om de kosten 

te nemen waar ze ook worden gemaakt?

25 De meerkosten komen voort uit de stijging van het aantal ruimtelijke 

ontwikkelingen. RijswijkBuiten is één van die ruimtelijke ontwikkelingen. De 

kosten van de Omgevingsdienst Haaglanden in deze en andere ruimtelijke 

ontwikkelingen zitten met name in de beoordeling van deze ruimtelijke 

ontwikkelingen in het vergunningentraject. Deze meerkosten worden bekostigd 

uit de legesopbrengsten die deze vergunningaanvragen genereren.

56 VVD Wat zijn de extra activiteiten van ODH in het kader van RijswijkBuiten. Moet 

e.e.a. geen onderdeel utmaken van de GREX?

24 De meerkosten komen voort uit de stijging van het aantal ruimtelijke 

ontwikkelingen. RijswijkBuiten is één van die ruimtelijke ontwikkelingen. De 

kosten van de Omgevingsdienst Haaglanden in deze en andere ruimtelijke 

ontwikkelingen zitten met name in de beoordeling van deze ruimtelijke 

ontwikkelingen in het vergunningentraject. Deze meerkosten worden bekostigd 

uit de legesopbrengsten die deze vergunningaanvragen genereren.

programma wonen en leven



no. partij vraag pag. antwoord

57 PvdA U streeft ernaar de zorgvraag te verminderen door inzet van eigen kracht en 

eigen netwerk en de voorzieningen te versoberen. Door de wijze waarop u het 

formuleert lijkt het alsof kostenbesparing een doel op zich is. De PvdA streeft 

ernaar om vooral de mens en zijn zorgvraag centraal te stellen. We horen graag 

of u dit uitgangspunt ook met de PvdA deelt

29 Ja, ons beleid is de zorgvraag centraal te stellen.  

In deze paragraaf is de algemene gedachte van de decentralisatie geformuleerd 

en ook wat een beheersmaatregel kan zijn als het beschreven risico optreedt. 

2,5 jaar later kunnen we concluderen dat het Sociaal Domein, ook financieel, in 

control is.  

58 VVD 2017: “…In het risicomanagement informatiesysteem zijn op dit moment nog 55 

risico’s opgenomen met een in totaal geraamd risico van € 14.845.000…”. Zijn er 

ook nog risico’s met een geschatte kleiner omvang (dan € 60.000,-) die in deze 

berekening niet meegenomen? En zo ja welke zijn dit dat en om welk totaal 

bedrag gaat het? Zijn er ook risico’s geïdentificeerd die nog niet in het 

informatiesysteem zijn opgenomen?

29 Risico's < € 60.000 zijn niet in het risicomanagementsysteem opgenomen. 

Dergelijke risico's worden binnen de (project-)budgetten meegenomen. 

Actualisatie van de risico's is een vast onderdeel van de planning en 

controlcyclus en wordt meerdere malen per jaar herzien.

59 VVD kan het college uitleggen wat het bedoelt met de zin “… is een anterieure 

overeenkomst gesloten, waarin is bepaald dat zij een bijdrage leveren in de 

kosten voor de vereiste planologische medewerking voor het bouwplan De 

Generaal en te voldoen aan de gemeente”?

29 De gemeente heeft op grond van de Wet ruimtelijke ordening (Wro) en het 

Besluit ruimtelijke ordening (Bro) de verplichting om de door de Gemeente te 

maken (apparaats)kosten, waaronder planprocedure kosten, deels op de 

Ontwikkelaar te verhalen. Het verhalen van de gemeentelijke kosten is 

verzekerd door deze kosten nader te regelen en integraal vast te leggen in een 

anterieure overeenkomst. 

no. partij vraag pag. antwoord

60 PvdA Wij begrijpen dat de groei van onze gemeente ook (relatief) meer werk met zich 

brengt. Tegelijkertijd is er (weer) een organisatiewijziging doorgevoerd die extra 

lasten met zich brengt, en geen aanwijsbare efficiencyverbetering. U voorziet als 

gevolg hiervan een structurele overbezetting en wilt daarvoor structureel € 

75.000,- in de begroting opnemen. Naar ons oordeel moet u (c.q. het ambtelijk 

management) kunnen sturen op (het voorkomen of mitigeren van) 

overbezetting. Wij vinden dat hiervoor niet structureel, maar hooguit voor 2 

jaren een bedrag kan worden gevoteerd. Wat is hierop uw (beargumenteerde) 

reactie?  

31 Het management van de ambtelijke organisatie stuurt vanzelfsprekend op het 

voorkomen van overbezetting. Echter, een tijdelijke overbezetting kan op 

voorhand niet worden uitgesloten, waarbij de mate van 

tijdelijkheid verschillend kan zijn. Het structureel budget van € 75.000,- dat we 

beschikbaar hebben is bedoeld om deze tijdelijke overbezetting budgettair op te 

lossen. Het beschikbaar hebben van dit budget staat los van de 

organisatiewijziging. 

61 PvdA Voorts wilt u de extra middelen door toename van de Algemene Uitkering 

inzetten voor dekking van de kosten van extra capaciteit. Wij zien dat niet in 

cijfers uitgedrukt. Kunt u aangeven om welk bedrag aan extra uitkering het gaat. 

De extra inkomsten op grond van de Algemene Uitkering zijn toch niet alleen 

bestemd voor extra personeel?  Wij verzoeken u hierop een inhoudelijk en 

financieel antwoord te geven.

31 Het betreft middelen die in de meicirculaire 2016 zijn opgenomen en al in de 

begroting 2017 zijn verwerkt. 

                                                     2017    2018    2019    2020

labeling algemene uitkering      103       203      432      644

af:

Stadsbeheer uitbreiding 

fte en tractie                                -100     -100     -100     -203

Reinigingsinspectie                                    -30       -30       -30

Veegmachine                                                         -100     -100

Uitbreiding WOZ/BAG                               -74     -124     -124

                                                        -----------------------------------

Resterend                                           3          0         78      187

62 VVD 2017: “…In 2017 willen we een bedrag van € 396.000 ten laste van hogere 

legesinkomsten, en een bedrag van € 160.000 ten laste van inkomsten uit 

anterieure overeenkomsten inzetten om dit capaciteitsvraagstuk op te 

lossen…”. Welke specifieke legesproducten gaan duurder worden voor inwoners 

en ondernemers?

31 De hogere legesinkomsten zijn niet gerelateerd aan duurdere legesproducten 

maar aan de levering van meer producten. Dit wordt veroorzaakt door de 

aantrekkende economie en groei van Rijswijk.

63 VVD 2017: “…Om aan de normen van de BIG te voldoen dienen we in Rijswijk nog de 

nodige maatregelen te treffen. Deze maatregelen gaan over de toepassing van it-

techniek, de inrichting van processen en het gedrag van medewerkers. Een 

gemeentebrede aanpak (en coördinatie) ontbreekt tot nu toe. Getracht is de 

coördinatie en implementatie van de normen uit de BIG vanuit reguliere 

functies tot stand te brengen. In de praktijk blijkt dat de implementatie van de 

normen uit de BIG en het toezicht op de naleving daarvan door de omvang en 

de complexiteit niet te combineren is met een andere functie…”. Welke 

concrete risico’s loopt de gemeente en daarmee haar inwoners nu niet voldaan 

wordt aan de BIG? Welke maatregelen neemt u in het domein van 

cybersecurity? Welk gedrag van medewerkers wordt hier specifiek bedoeld?

32 Een beveiligingsincident is nooit uit te sluiten, ongeacht of de gemeente volledig 

voldoet aan de BIG. Op dit moment voldoet nog geen enkele gemeente volledig 

aan de BIG. Binnen de gemeente Rijswijk zijn de beveiligingsmaatregelen vooral 

sectoraal opgepakt. Uit (externe) audits van kritische processen (zoals Digid en 

Suwinet waar hogere normen gelden dan de BIG) blijkt dat de gemeente de 

beveiligingsmaatregelen bij die processen op orde heeft. Het doel van de 

gemeentebrede coördinatie is onder andere om een goed beeld te krijgen van 

de stand van zaken van de invoering van de BIG in Rijswijk. In de 

verantwoording over de  jaarrekening wordt u hierover geïnformeerd.  

Het menselijk gedrag vormt de grootste bedreiging voor informatieveiligheid. 

Ook hier geldt dat de aandacht daarvoor tot nu toe vooral sectoraal 

georganiseerd is. Zeker gelet op de invoering van nieuwe wet- en regelgeving 

zoals de AVG is een gecoördineerde gemeentebrede bewustwordingscampagne 

van belang.  

paragraaf bedrijfsvoering

paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing



64 VVD 2017: “…Om aan de normen van de BIG en de AVG te kunnen voldoen zijn 

organisatorische en technische aanpassingen nodig. De extra kosten voor de 

implementatie van informatiebeveiliging en gegevensbescherming worden 

geraamd op € 123.200 in 2017, aflopend naar € 79.200 vanaf jaar 2019…”. Uit 

uw redenering volgt dat nog niet voldaan worden aan de BIG en de AVG. Welke 

maatregelen gaat u nemen om hier wel aan te voldoen? Welke planning 

hanteert u hierbij? Hebben zich al datalekken voorgedaan? Zo ja, wat is daarvan 

de huidige stand van zaken?

32 Per 25 mei 2018 is de Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG) van 

toepassing. Deze verordening is medio 2016 in werking getreden. Organisaties 

hebben tot 25 mei 2018 de tijd om aan de regels uit de AVG te voldoen. De 

belangrijkste maatregelen uit de AVG zijn het inventariseren en documenteren 

van de verwerkingen en het aanstellen van de functionaris 

gegevensbescherming (FG). 

In het kader van de BIG zijn gemeenten vanaf 2017 verplicht om horizontale 

verantwoording af te leggen over de stand van zaken van de invoering.

Planning: Eind 2017 is beleid geformuleerd, zijn de FG, de adviseur 

Informatieveiligheid en de Privacy adviseurs aangesteld. Er is een start gemaakt 

met de bewustwording van de medewerkers.

In 2018 is de inventarisatie en documentatie van de verwerkingen gereed. Het 

bewustwordingsproces loopt door.

Privacy impact assessments (PIA's) en audits zijn een doorlopend proces. 

Informatieveiligheid en privacy zijn onderdeel van de planning en controlcyclus.

Datalekken:

Sinds de meldplicht datalekken verplicht is gesteld, zijn er 2 datalekken aan de 

Autoriteit Persoonsgegevens gemeld.

65 VVD heeft het college al zicht op de mogelijke omvang van de mogelijke vbo last? 33 Gelet op de verwijzing naar bladzijde 33, waar een toelichting is opgenomen 

over de frictiekosten  van het huis van de stad, kunnen wij deze vraag niet 

duiden.  

no. partij vraag pag. antwoord

66 BvR Kosten aanleg fietsstraat Jaagpad Huis te Hoornkade heeft 335.00 euro meer 

gekost. In hoeverre draagt de provincie daaraan bij? 

36 Hierover wordt nog overlegd met de provincie, aangezien deze partij nog 

eigendom bezit op dit tracé. De gemaakte kosten voor het opruimen van de 

aangetroffen vervuiling valt in ieder geval niet onder de voorwaarden van de 

verleende subsidie voor de fietsroute.  

67 PvdA Voor de aanleg van de fietsstraat Jaagpad/Huis te Hoornkade vraagt u een 

aanvullend krediet van € 335.000,-. Is dit project hetzelfde als dat in de 

begroting 2016 “Fietsroute langs de Vliet” werd genoemd? Hiervoor was een 

oorspronkelijke raming van € 240.000,- waarvoor (ook) een aanvullend krediet 

van € 450.000,- nodig was. Als dit hetzelfde project is, komen de totale lasten 

dan op € 1.025.000 in plaats van de oorspronkelijk € 240.000,-? Indien het 

antwoord bevestigend is, wat gaat het college ondernemen om dergelijke 

enorme miscalculaties op dergelijke projecten te voorkomen? Is er wel 

voldoende (bestuurlijke) sturing op dit soort projecten?

36 Het gaat om hetzelfde project waarvoor al eerder een aanvullend krediet is 

verleend. Ondanks dat van te voren op diverse plaatsen is "geprikt" op de 

aanwezigheid van bodemverontreiniging is in de praktijk de aard en omvang 

 pas vast te stellen na verwijdering van de bestaande verharding en de 

ontgraving van het cunet dat nodig is voor de nieuwe verharding. 

68 PvdA Als gemeente gaan we t.b.v. voorlichting aan bewoners een mobiel matrixbord 

kopen (in plaats van huren) en twee led-schermen. Zijn aan het matrixbord geen 

exploitatielasten verbonden, terwijl die voor de led-schermen circa € 2.500,- per 

stuk per jaar zijn? Waarom gaat u over op verschillende systemen, is dat niet 

lasten verhogend c.q. minder efficiënt? Zijn deze reclameborden de investerings- 

en structurele exploitatielasten wel waard?

36 De ledschermen hangen op vaste punten, het matrixbord is flexibel inzetbaar. 

De exploitatiekosten zijn in de komende exploitatiebegroting opgenomen. 

Flexibel is bijvoorbeeld per wijk en per type misdrijf (woninginbraken, 

zakkenrollerij, etc.). Het matrixbord is tevens bruikbaar bij informeren van 

bezoekers bij evenementen.

69 BvR Matrixbord? Er zou toch een groot informatiebord komen bij de toegangswegen 

waar evenementen e.d. kunnen worden aangegeven, zoals in Zoetermeer? Hoe 

vaak worden de tekstkarretjes ingezet? Wat zijn de extra kosten voor 

onderhoud, personeel om de karretje te plaatsen en weg te halen? Is er enig 

onderzoek gedaan naar de effectiviteit van een dergelijke voorziening? Onlangs 

een karretje geplaatst op de Generaal Spoorlaan, Dat riep meer vragen dan 

antwoorden op.

36 Het matrixbord is flexibel inzetbaar. De exploitatiekosten zijn in de komende 

exploitatiebegroting opgenomen. Flexibel is bijvoorbeeld per wijk en per type 

misdrijf (woninginbraken, zakkenrollerij, etc.). Het matrixbord is tevens 

bruikbaar bij informeren van bezoekers bij evenementen. Met het beoogde 

matrixbord kan meer informatie aan burgers geven dan de huidige te huren  

matrixborden. Er zijn geen extra kosten voor onderhoud, personeel en plaatsen. 

Het matrixbord wordt door de gemeente beheerd en geplaatst binnen de 

exploitatiebegroting.

70 GBR Ledschermen. Twee lefschermen geeft een dekking voor twee inpakkers in 

Rijswijk. Hoeveel lefschermen zouden er nodig zijn om alle hoofdinprikkers van 

Rijswijk te voorzien van een ledscherm? Waarom is daar niet voor gekozen?

39 Een van de aanbevelingen om het profiel van Rijswijk te versterken is het 

plaatsen van entreeborden met het gemeentelijk logo en informatie over 

(activiteiten in) de stad. Deze entreeborden worden 'LED informatieborden' of 

'comportalen' genoemd. Vanuit de gemeenteraad zijn al een paar keer vragen 

gesteld over plaatsing van LED informatiepanelen. De plaatsing daarvan is 

daarbij toegezegd. Het college besloot op 30 mei jl. om 4 LED 

informatiepanelen/comportalen te kopen en deze te plaatsen op de 

entreewegen met de hoogste verkeersintensiteit (dus niet op alle 

entreewegen), namelijk:

a. Diepenhorstlaan

b. Beatrixlaan, beide richtingen

c. Aansluiting Laan van Hoornwijck

71 VVD Een aanvullend krediet van bijna 5 ton voor de scholendriehoek is opmerkelijk. 

Was dat werkelijk niet te voorzien? Heeft u zich eerder niet rijk gerekend?

37 De stedenbouwkundige visie, de verdeling van het aantal m2 per school en het 

Programma van Eisen (PvE) is medio 2016 afgerond. Voor de verdeling van het 

aantal m2, inclusief de fysieke benutting van de ruimte door de 3 scholen en het 

PvE heeft uitvoerig en intensief overleg plaatsgevonden met de drie betreffende 

schoolbesturen en schooldirecties om zo tot een optimaal toekomstbestendig 

gebouw te komen. Met uitzondering van de toepassing van de kunstregeling 

waren deze kosten nog niet te voorzien. De kosten worden gedekt vanuit de 

verzekeringsgelden.

ontwikkeling investeringskredieten 2017



no. partij vraag pag. antwoord

72 GBR Park Hofrust. Wij hebben begrepen dat het inplanten van het gehele park 

meerdere jaren gaat vergen. Welke mogelijkheden heeft de gemeente om dit in 

een kortere periode uit te laten voeren met in achtenmening van de subsidie 

vanuit de provincie?

39 Hiervoor zijn geen mogelijkheden. Juist om de subsidie te verwerven is het 

project in tweeën geknipt. Versnelling leidt tot eerdere afronding van het 

project maar dan verliezen we de mogelijke subsidie van de provincie. 

Bovendien ligt de regie van het project bij de bewoners en niet bij de gemeente. 

Zij bepalen het tempo. 

no. partij vraag pag. antwoord

73 PvdA De vergoeding van het IPP wordt –op voorstel van het bestuur- niet meer 

uitbetaald, een nadeel van € 150.000,-. Dit omdat er geen nieuwe 

ontwikkellocaties met winstgevend perspectief zijn. Wat zijn nu nog de 

argumenten om het industrieschap in stand te houden? Als het alleen nog gaat 

om herontwikkeling, is het dan niet beter dit op lokaal niveau op te pakken? 

Wat zouden de financiële voor- en nadelen zijn van de ene of andere optie?

43 Binnen het industrieschap "De Plaspoelpolder" wordt er samen met de Haagse 

partner de toekomst van het industieschap besproken. Hierbij zal uitdrukkelijk 

worden gekeken naar de relatie met het businesspark Haaglanden. Op dit 

moment kan er geen uitspraak worden gedaan van de financiële consequenties 

van de liquidatie van de gemeenschappelijke regeling. 

no. partij vraag pag. antwoord

74 BvR Wat wordt precies verstaan onder 'Centrummanagement Bogaard'? 44 Dit is de samenwerking tussen de eigenaren, gemeente en ondernemers met als 

doel een goed functionerend winkelcentrum met minder leegstand. Hiervoor 

wordt een (gezamenlijk aangestuurde) centrummanager ingehuurd.  Op dit 

moment  wordt ingezet op een zwaardere invulling van het 

Centrummanagement dan in betere tijden.

financiële overzicht

kadernota 2018

reserves, voorzieningen en voorheen voorzieningen



no. partij nummer vraag pag. antwoord

1 PvdA 20 U geeft aan dat door hoge instroom en lage uitstroom van 

bijstandsgerechtigden er een nadelig saldo is ontstaan, mede door een groot 

aandeel van 45-plussers in de bijstand. Hoe groot is het percentage 45-plussers 

in de bijstand in Rijswijk tov de gehele groep bijstandsgerechtigden?

3 Het percentage is 53,3 % (peildatum 7 juni 2017).

no. partij nummer vraag pag. antwoord

2 CDA 39 Het wijkwethouderschap lijkt niet van de grond te komen anders dan het 

bijwonen van vergaderingen. Wat heeft dit opgeleverd?

12 Door de inzet van het wijkwethouderschap ontstaat er een directe lijn tussen de 

bewoners, het bestuur van de stad en de gemeentelijke organisatie. Als college 

willen we zichtbaar en aanspreekbaar zijn voor bewoners, organisaties en 

ondernemers uit de stad en een actieve bijdrage leveren in de wijken. 

Wethouders nemen signalen uit de wijken mee naar het stadhuis en koppelen 

actief terug. Naast de aanwezigheid bij bestaande maandelijkse overleggen van 

diverse bewonersorganisaties, sluiten de wijkwethouders (waar mogelijk) aan 

bij de activiteiten en bijeenkomsten die plaatsvinden in de wijken of wij 

organiseren deze zelf. Bewoners, organisaties en ondernemers maken gebruik 

van deze ontmoetingen om het gesprek over wijkaangelegenheden aan te gaan 

met de wijkwethouder. Bewoners kunnen altijd een afspraak maken met de 

wijkwethouder van hun wijk.

3 CDA 40 Hoeveel animo is er geweest voor het spreekuur? 13 Er is weinig animo voor het spreekuur op het stadhuis. Af en toe komt iemand 

er langs.  Bewoners maken ook afspraken buiten het spreekuur.

4 PvdA 1 Programma algemeen bestuur Intergemeentelijke samenwerking. Als het 

afwegingskader voor samenwerking in de eerste helft van 2017 ter 

besluitvorming in de raad moet voorliggen, dan zien wij uit naar die notitie.

15 Het raadsvoorstel 'Afwegingskader (intergemeentelijke) samenwerking is door 

de Raad vastgesteld op 9 mei jl.

5 PvdA 4 De kosten voor algemeen bestuur zijn in acht jaar meer dan verdubbeld. De 

PvdA vroeg daar al eerder naar. Wij stellen voor een structurele bezuiniging op 

dit onderdeel in te voeren en het vrijkomende geld aan veiligheid – wijkteams 

oid – te besteden

15 Er is geen sprake van een verdubbeling van de kosten van het programma 

Algemeen Bestuur. Mogelijk wordt er gedoeld op de uitgaven van de post 0010 

bestuursorganen. Hier is ten opzichte van de raming sprake van verdubbeling 

van de lasten, De reden hiervoor is een extra storting in de voorziening 

pensioenen wethouders. Zie pagina 135/136 voor een uitgebreide toelichting. 

no. partij nummer vraag pag. antwoord

6 CDA 41 Hoe gaat u de lokale veiligheid verder versterken? 17 De gemeente geeft uitvoering aan het Strategisch veiligheidsbeleid 2017- 2021 

en de bijbehorende Veiligheidsagenda 2017-2021, zoals vastgesteld door uw 

raad d.d. 4 april 2017.

7 CDA 42 De indicatoren in het programma openbare orde en veiligheid zien er mooi uit! 

Bent u voornemens extra aandacht te schenken aan veilig wonen voor ouderen 

(brandveiligheid/babbeltrucs)?

18 Ja. Aandacht voor veilig wonen voor ouderen is in diverse thema’s uit het 

Strategisch veiligheidsbeleid 2017- 2021 opgenomen, zoals, wijkaanpak 

veiligheid, veilig wonen, veilig thuis en voorkomen van ongelukken, versterken 

regie zorg en veiligheid, veilig wonen in beschermde omgeving.

no. partij nummer vraag pag. antwoord

8 CDA 43 Vindt u de bereikbaarheid voor automobilisten even belangrijk als 

bereikbaarheid voor alternatieve vervoerswijzen?

22 Een goede bereikbaarheid is van belang voor de vitaliteit van een stad en haar 

inwoners. Mensen moeten keuzevrijheid hebben en voor elke reis die ze maken 

een goede afweging tussen de mogelijkheden kunnen maken. Met een goed 

palet aan mogelijkheden en bezoekers en inwoners die een bewuste keuze voor 

hun vervoerswijze maken, houden we de stad bereikbaar. Een investering in 

goede fietspaden waardoor fietsen aantrekkelijker wordt en meer mensen op 

de fiets gaan is een investering in de bereikbaarheid, ook per auto. 

9 CDA 45 Hoe zorgt u dat belangrijke werklocaties zoals de PPP goed bereikbaar blijven, 

ook met de auto? Welke maatregelen neemt u?

22 Om de belangrijke werklocaties goed bereikbaar te houden werken we samen 

met andere partijen, waaronder de Metropoolregio. De bereikbaarheid van de 

Plaspoelpolder heeft ook een regionaal belang vanwege de werkgelegenheid. 

Zie ook het vorig antwoord.   

10 CDA 44 Hoe monitort u of verkeerssituaties veilig blijven? 22 De gemeente krijgt een beeld van de verkeersituaties in Rijswijk op 

verschillende manieren: via meldingen van burgers maar ook door data over 

incidenten. Daarnaast wordt de kwaliteit van de buitenruimte regelmatig 

getoetst, bijvoorbeeld de kwaliteit van het wegdek. Deze data geeft een beeld 

van de verkeersituaties en wordt door de gemeente gemonitord. 

jaarrekening 2016

programma verkeer en vervoer

programma openbare orde en veiligheid

programma algemeen bestuur en organisatie

inleiding



no. partij nummer vraag pag. antwoord

11 CDA 46 Hoe werkt u samen aan het economische beleid met overige gemeenten? 

Welke activiteiten zijn er gezamenlijk ontplooid?

25 De samenwerking met de overige gemeenten verloopt, zoals bekend via de 

MRDH-EV, het IPP, Businesspark Haaglanden en op internationaal gebied via de 

contacten met de WFIA. De activiteiten zijn divers: van afstemming over m2 

horeca en bedrijventerreinen tot het stimuleren van  de vestiging van 

internationale bedrijven.

12 CDA 53 Met name in het MKB ziet u mogelijkheden in Rijswijk. Welke initiatieven van u 

hebben in dit verband resultaat gehad? Welke (nieuw gevestigde) bedrijven 

hebben het door u beoogde innovatieve karakter? Zijn er ontwikkelingen in de 

Bogaard? De Watertuin heeft afgehaakt. Heeft u zo’n bedrijf alsnog gepoogd 

over te halen terug te komen op haar besluit? Waren er nog, los van prijzen van 

vierkante meters andere overwegingen om zich hier niet vestigen? Wat zijn de 

plannen van de eigenaars van panden in de Bogaard om het tij (de malaise) te 

keren?

26 De mogelijkheden voor het MKB en innovatieve bedrijven spelen zich 

vooral af in de Plaspoelpolder, met name Harbour Village. De eerste 46 

eenheden van Harbour Village zijn inmiddels opgeleverd en allen gevuld 

(voor 65% aan Rijswijkse ondernemers). De overige 20 eenheden 

worden momenteel ontwikkeld. In de  Plaspoelpolder bestaan o nze 

initiatieven, zoals u het verwoord, uit goed acquisitie- en retentiebeleid, 

alsmede accounthouderschap. Verder creëren we mogelijkheden om 

(leegstaande) bedrijfsruimten op verschillende manieren in te vullen. Te denken 

valt aan transformatie naar een andere functie. Een aantal voorbeelden hiervan 

is: HGC Rijswijk, Ventil, DXC Technology. 

Voor wat betreft de ontwikkelingen in winkelcentrum In de Bogaard 

kunnen wij u op dit moment nog geen nieuwe ontwikkelingen melden. 

De Watertuin is afgehaakt voor wat betreft vestiging in de Sterpassage. 

Mede door de inzet vanuit de gemeente is de eigenaar van de Watertuin 

op dit moment in gesprek met de eigenaar van De Terp. De eigenaren 

van het winkelcentrum gaan op korte termijn een kwartiermaker 

aanstellen om te bezien hoe zij gezamenlijk het winkelcentrum weer 

aantrekkelijker kunnen maken.

             

no. partij nummer vraag pag. antwoord

13 CDA 47 OP welke manier is er in het onderwijs  aandacht voor huiselijk geweld? Bent u 

bereid een hiervan een speerpunt te maken in het programma Onderwijs? Met 

welke aanpak?

30 Het jeugdteam werkt met schoolmaatschappelijk werk (SMW) op diverse 

scholen aan dit onderwerp (met name de meldcode kindermishandeling). Alle 

scholen zijn verplicht om een aandachtsfunctionaris huiselijk geweld/ 

kindermishandeling te hebben. De opgave Sociaal Domein heeft een actieplan 

2017-2018 van de regiovisie huiselijk geweld en kindermishandeling opgesteld. 

In de nog te maken uitvoeringsagenda komen deze actiepunten zeker aan de 

orde, waarmee verbindingen tussen verschillende opgaven en nota's gelegd 

zijn.

14 PvdA 5 Onderwijs Heel veel kortlopende projecten opgezet. Structureel in het 

schoolcurriculum sport (schoolzwemmen, minstens twee keer in de week gym) 

inbouwen.

33 Onderwijsinstellingen bepalen zelf het schoolcurriculum in zijn algemeenheid 

en in het bijzonder sport. Wij faciliteren waar mogelijk via de Impulsregeling 

Brede Ontwikkeling.

15 PvdA 6 Onderwijs Kan het brede aanbod worden uitgesplitst naar kosten? 33 Het 'brede aanbod' in deze valt onder de impulsregeling (subsidieregeling) en 

de kosten zijn dan ook te vinden in het subsidieregister.

no. partij nummer vraag pag. antwoord

16 PvdA 7 Sport Het aantal deelnemers aan schoolsportdagen wordt gegeven. Dat is 

eenmalig. Hoeveel basisschool kinderen zijn er in Rijswijk? Sport hoort iedere 

dag en op school minstens twee keer per week.

36 De uitvoering van de schoolsportdagen is jaarlijks en heeft een structureel 

karakter. In Rijswijk zijn ongeveer 3500 basisschool kinderen. Op de basisschool 

wordt 2 keer 45 minuten per week bewegingsonderwijs gegeven.

17 PvdA 9 Indicatoren Als voor museum wel bezoekcijfers genoemd worden waarom dan 

niet  het aantal mensen dat lid is van de bieb, de schouwburg bezoekt, lid is van 

de scouting enz? De cijfers gemiddeld percentage deelname basisonderwijs 

ontbreekt

36 Het aantal indicatoren wordt de komende jaren uitgebreid in relatie tot de 

beschreven doelstellingen en, zoals aangegeven in de opmerking onder de 

tabel, de ambities vanuit de uitwerking de cultuurvisie.

18 CDA 48 Waarom kan sport geen doel op zich zijn? Deelt u onze mening dat ieder kind in 

Rijswijk moet kunnen sporten? Welke acties zet u hierop?

36 In Rijswijk is gekozen om sport als middel in te zetten om maatschappelijke 

doelen te bereiken. Hiervoor wordt o.a. de Ooievaarspas ingezet. Sport wordt 

onder anderen ingezet om de participatie te bevorderen, jeugdigen aan het 

bewegen te krijgen en overgewicht te voorkomen. Na schooltijd worden 

sportactiviteiten aangeboden in de gymzaal, Johan Cruyffcourt en de openbare 

speelterreinen.

19 PvdA 8 Is 193 het aantal kinderen met extreem overgewicht? Is het niet beter om 

overgewicht te voorkomen? Hoeveel geld trekt college daar voor uit?

38 Er zijn 193 kinderen gemeten met overgewicht. In 2017 wordt het programma 

Happy Fit voortgezet. Onderdeel hiervan is overgewicht bestrijding, maar ook 

preventie en voorlichting over gezonde voeding. Een deel van het beschikbare 

budget, te weten € 60.000, wordt hiervoor ingezet.

programma sport, cultuur en recreatie

programma onderwijs

programma economie en werken
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20 PvdA 21 Hoe is te verklaren dat het aantal jeugdigen met jeugdzorg (realisatie) in 

opvallende mate afwijkt van de streefwaarde voor 2016?

40 De streefwaarde voor 2016 is in het derde kwartaal van 2015 ingevuld. Het 

totaal aantal jeugdigen was toen nog niet goed in beeld. Dit werd 

veroorzaakt door administratieve achterstanden bij de zorgaanbieders. De 

realisatie geeft nu een volledig beeld van het aantal jeugdigen. Daarnaast zien 

we daadwerkelijk een absolute stijging van het aantal jeugdigen. We zien de 

jeugdigen eerder en we zien meer jeugdigen. Vooralsnog gaan wij ervan uit dat 

dit te maken heeft met de ingezette beweging van het aan de voorkant eerder 

zien van jeugdigen en het sneller kunnen bieden van passende ondersteuning/ 

hulp. Het kost een paar jaar  voordat je dit terugziet in de cijfers. En verder 

bedienen we vanuit de jeugdwet ook WMO-klanten (jongvolwassenen en jonge 

ouders, zie risicoparagraaf lokaal inkoopplan).

21 CDA 49 Is de aandacht voor ouderen niet wat verslapt door de 3D? Bent u het ons eens 

dat er een speciaal programma moet komen om ouderen te helpen zo 

zelfredzaam mogelijk te zijn zodat zij zo lang mogelijk thuis kunnen blijven 

wonen? Zo ja, welke acties zet u in?

40 Er is aandacht voor iedere doelgroep in de 3D. Die aandacht geldt ook voor 

ouderen. Ons beleid is er op gericht dat mensen zo lang mogelijk zelfstandig 

kunnen blijven wonen. Via het Zorgloket en de Sociale Wijkteams is veel 

aandacht voor ouderen en wordt ondersteuning geboden d.m.v. bijvoorbeeld 

huishoudelijke hulp, begeleiding en woningaanpassingen. Via het 

Ontwikkelprogramma 2016-2020 en het Innovatieprogramma zijn veel extra 

acties ingezet ter bevordering van het langer thuis wonen, zoals de flatcoach, 

het ontmoetingscentrum (voor (licht)dementerende ouderen), Welzijn op 

Recept, valpreventie en Samen4Elkaar. 

22 CDA 55 Er is gestart naar scenario’s voor een toekomstbestendig DSW Rijswijk. Hoe 

vordert dit onderzoek met een hoopvol klinkend perspectief?

41 In het onderzoek dat nog gaande is, is gebleken dat over de inhoudelijke visie 

en ambitie t.a.v. de doelgroep van het bedrijf overeenstemming bestaat tussen 

de deelnemende gemeenten. Er wordt nog gezocht naar overeenstemming 

t.a.v. de toekomstige bestuurlijke  vormgeving, waarin we de beoogde 

samenwerking het beste gestalte willen geven. 

23 CDA 56 De groei van het aantal banen in Rijswijk blijft achter ten opzichte van landelijke 

ontwikkelingen en ook in de regio. Welke oorzaken liggen daaraan ten 

grondslag. Met name in het MKB ziet hoe mogelijkheden. Welke initiatieven 

van u hebben in dit verband resultaat gehad? De samenwerking met de BBR is 

versterkt. Kunt u aangeven welke acties in dit kader zijn ondernomen?

42 We zien dat kantoren en winkels zich sneller herstellen in Centrumsteden. 

Steden aan de periferie hebben het over het algemeen moeilijker en moeten 

zich zelf dmv transformaties opnieuw uitvinden. Dat gaat niet van de ene dag 

op de andere. Eén van de acties met eigenaren en de BBR, heeft zich op de 

Provada (d.d. 31 mei 2017) afgespeeld op het zogenaamde Transformatieplein. 

Daar zijn transformatiemogelijkheden onder de aandacht gebracht. We merken 

overigens dat veel eigenaren (vooral rond het Havengebied) interesse hebben 

in transformatiemogelijkheden. Over 2 daarvan hebben we u recent 

geïnformeerd. 

24 PvdA 22 Samen tegen eenzaamheid: welke concrete resultaten zijn voor 2016 te 

benoemen?

43 De concrete resultaten zijn: 1 pop up bijeenkomst Resto VanHarte: 200 

bezoekers; voorbereiding structurele Resto VanHarte in 2017. 16 

Buddyprojecten. Conferentie 'Eenzaamheid'. Ontwikkelde sociale kaart 

waarin alle zorg/hulp/coach aanbieders snel te vinden zijn: 'Hulpwijzer 

Rijswijk'. Koffie inloop 35 deelnemers, bingo 20 deelnemers, wandelclub 

12 deelnemers, 14 (drempel)maatjestrajecten. Deelname aan de Week 

tegen Eenzaamheid; afsluitende bijeenkomst op de kick-off van de 

Stadsvisie: 500 bezoekers. Deelname aan een landelijke expertmeeting 

met overheid, onderzoek, vrijwilligersorganisaties en bedrijfsleven. Aan 

de Kerstafette 2016 hebben ca. 500 mensen deelgenomen (o.a. 

Alzheimervereniging, AZC). Algeheel resultaat: 1. Bekendheid met thema 

en aanbod. 2. Ca. 1500 tevreden deelnemers.

25 PvdA 23 Hoeveel deelnemers, uitgesplitst naar verschillende doel- en leeftijdsgroepen 

hebben structureel geparticipeerd in Happy Fit?

43 Er zijn activiteiten aangeboden aan 120 senioren (55+) en aan 48 kinderen  (8-

14 jaar) bij SportCity. Er zijn 12 deelnemers  die 2 keer per week hebben 

aangeschoven bij 'Fit aan tafel'. Er hebben 100 mensen deelgenomen aan de 

workshops van de diëtisten. Op het Stanislascollege zijn 50 jongeren (12-18 

jaar) begeleid met gezondheidsvragen (slechte conditie/ overgewicht). Happy 

Fit Jeugd -vanuit Innovatie Sociaal Domein- wordt op 3 basisscholen in 

Rijswijk uitgevoerd, in de wijk en met ouders en kinderen. De deelnemers 

zijn tevreden, zijn nog steeds extra aan het bewegen en hebben een betere 

conditie (vragenlijsten en conditietesten). 

26 PvdA 24 Welke initiatieven zijn in 2016 ondernomen om levensloopbestendig wonen te 

realiseren in Rijswijk (behalve onderzoek)

43 Er zijn in 2016 geen levensloopbestendige (seniorengeschikte) woningen 

opgeleverd. Wel is de planvorming opgestart voor de ontwikkeling van de ca. 

100 voor senioren geschikte woningen op de Benedictuslocatie.

27 CDA 57 Er zijn prestatieafspraken met de Woningcorporaties.  In hoeverre heeft men 

zich gecommitteerd aan verduurzaming van het bestaande woningbestand van 

de corporaties?

43 De corporaties hebben zich volledig gecommitteerd aan de verduurzaming van 

hun woningvoorraad en er zijn in de prestatieafspraken ook tal van 

woningcomplexen benoemd waar de komende jaren een 

verduurzamingsingreep zal plaatsvinden.

no. partij nummer vraag pag. antwoord

28 CDA 54 De stedebouwkundige visie voor de Stanislaslocatie gaat in juni 2017 

voorgelegd worden. Is er al zicht op een oplossing voor het (LPG) tankstation?

37 De gemeente en de eigenaar van het tankstation zijn in gesprek.

programma wonen en leven

programma sociaal domein



29 PvdA 10 Huis van de Stad/ Hofrustlaan: Bedoeld wordt het gebouw aan de Generaal 

Spoorlaan. Het oude stadhuis aan de Hofrustlaan verdient eenzelfde 

omschrijving ‘het 19de eeuwse stadhuisgebouw …waar bezoekers zich op hun 

gemak en veilig voelen (hoe gaan we dat meten?) en dat de identiteit van 

Rijswijk versterkt’.

46 Over het toekomstig gebruik van het oude raadhuis aan Laan Hofrust gaan wij, 

in vervolg op de besluitvorming rondom het Huis van de Stad en de 

herschikking van het maatschappelijk vastgoed, graag met u in gesprek.

30 PvdA 11 Huis van de Stad/ Generaal Spoorlaan Hebben we hier te maken met een open 

einde regeling? Zowel in kosten als in jaren? Hoe gaat ídentiteit versterken’ 

door dit gebouw, gemeten worden?

46 In (de stukken die gevoegd waren bij) het raadsvoorstel dat op 9 mei 2017 door 

een grote meerderheid van uw raad geaccordeerd is, hebben wij uitgebreid de 

financiële consequenties van de realisatie van het Huis van de Stad in het 

voormalige stadhuisgebouw aan de Generaal Spoorlaan uiteengezet. Conform 

uw opdracht van 9 mei jl. zullen wij dit het komende half jaar verder uitwerken 

en vervolmaken. De indicatoren voor de identiteit-versterkende werking zullen 

nog nader vormgegeven worden, echter het krachtige beeldmerk van het  

kenmerkende gebouw aan de Generaal Spoorlaan in gerevitaliseerde toestand 

is op zich al identiteitversterkend. Dit kan meetbaar gemaakt worden door bv. 

de monitoring van het gebruik daarvan in de media.

31 PvdA 12 Huis van de Stad/ museum Het museum mag/ kan deze benaming die zij had 

gekozen nu niet meer gebruiken?

46 Er rust geen exclusiviteit op de benaming 'Huis van de Stad'. Overigens geeft 

het museum in haar beleidsplan aan dat zij het 'Huis van de Stad' niet zien als 

een (nieuwe) naam voor het instituut maar als een onderliggende opdracht , als 

een "mission statement".

32 PvdA 25 De Mariaschool heeft meegedaan aan ‘schoon belonen’ (een landelijke actie). 

Heeft de gemeente ook actief andere scholen gestimuleerd om mee te doen?

47 De pilot met de Maria-school is nog niet afgerond. Om deze reden zijn andere 

scholen (en/of sportverenigingen) nog niet gestimuleerd om mee te doen.

33 CDA 58 Hoe is de actuele status van het omgekeerd inzamelen in Rijswijk? Binnenkort is 

er weer een raadsleden symposium en dan dringt de vraag zich nu al op welk 

nieuws ons te wachten staat.

47 Om de milieudoelstelling te halen van minder restafval per inwoner wordt het 

omgekeerd inzamelen uitgewerkt. In de wijken Sion en Leeuwendaal is in 

januari een eerste bewonersavond georganiseerd. De reacties op de eerste 

uitwerking in de wijk Sion worden verwerkt in een aangepast plan. Wanneer dit 

plan gereed is wordt dit op een bewonersavond getoond en zal het bestuurlijke 

proces gestart worden om de plaatsingsbesluiten te nemen voor de locaties van 

de ondergrondse containers. 

In de wijk Leeuwendaal is de problematiek veel omvattend door strijdige 

belangen. Een externe partij is ingeschakeld om het proces tot planvorming te 

begeleiden waarin de belangen van de bewoners naast die van de gemeente en 

een doelmatige inzameling van Avalex aan bod komen.

no. partij nummer vraag pag. antwoord

34 PvdA 2 Kan aangegeven worden hoeveel externe inhuur en voor welke projecten heeft 

plaats gevonden?

54 Onderstaand overzicht geeft de reguliere inhuur per civiel project weer. Er is 

geen relatie met het beschreven risico in de paragraaf weerstandsvermogen.

BOR-FONDS proj.verb.leefbaarheid Haagweg 1e fase       3.070,80

BOR-FONDS verbreding Prinses Beatrixlaan                        1.629,00

Fietspad 't Haantje                                                                            2.042,12

Fietspaden in asfalt Rembrandtkade deel 2                            183,50

Fietsverbinding Jaagpad-Huis te Hoornkade                     20.851,12

Groenontwikkeling en participatie 2016                            13.466,40

Herinrichten speelplekken in de wijk 2016                          7.682,60

Herstel asfaltwegen 2016                                                          13.864,92

Herstellen (duiker)bruggen 2016                                           4.895,40

Herstructurering bedrijventerrein PPP - Landtong              322,44

Inrichting omgeving Martin Campslaan                                 5.535,00

Nazorg fietsbeleid ISV-3                                                            3.116,92

Ontsluitingsweg Stationskwartier                                           9.334,80

Opwaarderen Frans Halskade                                                  6.350,76

Opwaarderen Generaal Spoorlaan                                       58.460,28

Opwaarderen Karel Doormanlaan                                          2.472,04

Opwaarderen kleine kansrijke plekken 2016                        1.350,00

Parkeerautomaten fiscalisering                                               2.053,92

Project Delftweg - fietsstraat                                                   7.200,00

Project S.W. Churchilllaan - fietspaden                                  2.520,00

Realisatie fietsbrug Rijn-Schiekanaal                                    21.735,00

Scholenbrand                                                                                  180,00

Tramlijn 17 - verbreding                                                            1.672,45

Verbeteren trambeïnvloeding tramlijn 17                                373,44

Vervangen beschoeiingen 2016                                               7.133,90

Vervanging bomen 2016                                                           3.583,80

Vervanging hekwerken 2016                                                       405,00

Vervanging riolering Ministerbuurt                                            868,80

Vervanging van afvalbakken 2016                                              108,60

Vervanging vrijvervalriolen 2016                                           15.781,53

Voorbereidingskr. Brede School Rembrandtkwartier          3.867,24

Voorziening baggerwerken                                                       1.520,40

Voorziening t.b.v. herstraten sleuven                                     1.303,20

Zwethzone - Algemeen                                                                 923,52

Eindtotaal                                                                                225.858,90

35 PvdA 13 Risico’s Het #StadhuisGeneraal Spoorlaan daarin opnemen 54 Wanneer de besluitvorming over het definitief ontwerp en de aanbestedingen 

heeft plaatsgevonden, worden de risico's opgenomen.

paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing
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36 PvdA 14 #Groen en met name #bomen opnemen als kapitaalgoed. 59 In de begroting is groen als kapitaalgoed opgenomen. Bomen zijn hier een 

onderdeel van.

37 CDA 50 Hoe komt het dat er maar weinig initiatieven in het beheer van de openbare 

ruimte zijn gerealiseerd?

60 In de participatietrajecten die met bewoners doorlopen zijn, blijkt dat zij graag 

meedenken over plannen, maar dat niet wordt overgegaan tot een initiatief om 

de openbare ruimte te beheren. Daar en tegen zien wij wel een toename van 

het aantal boomspiegels die door bewoners wordt beheerd.

38 PvdA 15 #Groen: Bijna 50% minder besteed aan vervanging en versterking 

lanenstructuur door en met bomen. Wat is hiervan de verklaring?

66 De vervanging van de bomenrij aan de S. W. Churchilllaan ter hoogte van de 

wijk Te Werve is doorgeschoven naar het najaar van 2017. Verder lopen er 

verschillende projecten in het kader van het groenontwikkelingsprogramma 

door in 2017. 

no. partij nummer vraag pag. antwoord

39 PvdA 3 Kan aangegeven worden wat de financiële consequenties zijn van het vraag 

gestuurd werken?

67 We werken binnen de organisatie van Rijswijk Opgaven Gestuurd. De 

organisatie moest getransformeerd worden hiervoor. Daarvoor wordt vooral in 

ontwikkeling geïnvesteerd. Hiervoor worden Leerwerkplaatsen georganiseerd. 

In 2016 is voor de Leerwerkplaatsen een bedrag van € 65.000 uitgegeven. 

Hiervoor wordt de reserve gemeentepersoneel ingezet en een subsidie van 

€50.000,= van het A&O fonds. Voor het overige betreffen het vooral personele 

kosten vanuit de opgave Organisatievernieuwing maar hiervoor zijn geen extra 

budgetten ingezet. 

40 PvdA 16 25% van de medewerkers heeft gewerkt in verschillende opgaven. Volgens het 

college is dat een indicatie dat medewerkers flexibel zijn. Hoe verklaart het 

college dan dat er gestreefd werd naar 40%? Valt de flexibiliteit tegen? Is het 

college het met ons eens dat dit even goed een indicator kan zijn voor 

medewerkers die geen specialisme hebben? 

69 Medewerkers worden flexibeler inzetbaar en werken vaker (tijdelijk) in 

verschillende opgaven. Het doel is om de kwaliteiten van medewerkers 

optimaal te benutten in de verschillende opgaven van de organisatie. Dit gaat 

niet alleen over de inzet van kennis en ervaring van medewerkers maar ook 

over specifieke talenten en competenties. We blijven medewerkers stimuleren 

zich te ontwikkelen zodat de flexibiliteit van de inzet in de organisatie kan 

worden vergroot. 

We zien dat bij met name de maatschappelijke opgaven het percentage hoger 

is, ten opzichte van de bedrijfsvoeringsopgaven. Bij de laatste groep wordt met 

name binnen de eigen opgave gekeken naar de inzet talenten. Dit is niet 

zichtbaar binnen het percentage.

41 PvdA 17 In opeen volgende jaren blijft het verzuimpercentage boven het landelijk 

gemiddelde. Wat is daarvoor een verklaring? Wat gaat u doen om het 

percentage eindelijk op 4,8% te krijgen? Een nieuwe arbodienst en verder 

ontwikkelen rollen management, is een herhaling van zetten.

69 De gemiddelde leeftijd in de organisatie ligt hoog. Dat heeft gevolgen voor de 

meldingsfrequentie en de duur van het verzuim. Daarnaast speelt de 

organisatieverandering mogelijk een rol in het kortere verzuim. We zijn 

preventief aan de slag met het bevorderen van de duurzame inzetbaarheid van 

medewerkers. Een plan van aanpak is opgesteld. We zetten in op het verhogen 

van de oplossingsgerichtheid van medewerkers en management, verbeteren de 

verzuiminformatie, frissen de afspraken over gezond organiseren (werkdruk/-

stress) op en bekijken voor specifieke doelgroepen acties. 

42 CDA 51 Door welke oorzaken is het verzuim verhoogd? Is er een link met het 

achterblijven van de realisatie van medewerkers die aan meerdere opgaven 

werkten?

69 Het verzuimcijfer wordt beïnvloed door het verzuim tussen de 26-52 weken 

(langdurend verzuim). Dit betreft vooral medewerkers van 45 jaar en ouder. 

Daarnaast speelt de organisatieverandering mogelijk een rol in het kortdurend 

verzuim. Wij zien geen link het achterblijven van het percentage medewerkers 

dat in meerdere opgaven heeft gewerkt.

43 PvdA 18 Het zou maar zo kunnen dat als 40% in 2019 #geenwerkplek meer heeft (!) het 

ziekteverzuim in het gebouw waar iedereen zich op het gemak en veilig moet 

voelen, juist toeneemt.

70 Tijd en plaatsonafhankelijk werken biedt medewerkers (ook) mogelijkheden een 

betere balans tussen werk en privé te vinden. Wij denken dat dit een positieve 

bijdrage in het verlagen van het verzuim kan hebben. Hierbij biedt de Huis van 

de Stad een mooie kans.

44 PvdA 19 Poststukken afdoen binnen de wettelijke termijn 95%? PvdA zou zeggen: 100% 70 Omdat de ervaring leert dat de behandelingen van zeer complexe dossiers niet 

of nauwelijks realiseerbaar is binnen de geldende wettelijke termijnen is 100% 

niet realistisch.

45 CDA 52 Hoe gaat u de afhandeling van juridische procedures en poststukken binnen de 

wettelijke termijnen verhogen?

70 Voor het verbeteren van de afhandeling van juridische procedures zal de 

nadruk gaan liggen op het effectiever omgaan met het schorsen van termijnen, 

bezwaarschriften direct in behandeling nemen en waar mogelijk met 

bezwaarmakers telefonisch contact zoeken. Met betrekking tot 

poststukken leert de ervaring dat het verhogen van de afhandeling binnen de 

wettelijke termijn met name van zeer complexe dossiers niet realistisch is.

46 CDA 59 Waarom is de tevredenheidsmeting niet uitgevoerd? 71 De reden waarom deze meting in 2016 niet is uitgevoerd is dat we prioriteit 

hebben toegekend aan de (formele) afwikkeling van het 

organisatieveranderingsproces.

no. partij nummer vraag pag. antwoord

47 CDA 60 Ogenschijnlijk zijn er geen ontwikkelingen bij het Industrieschap (PPP) en de 

MRDH. Hoe moet dit geïnterpreteerd worden?

75 In de programma's staat beleidsmatige informatie over de  manier waarop de 

verbonden partijen betrokken zijn en wat hun rol is bij de realisatie van de  

programmadoelen. In de paragraaf verbonden partijen staat de financiële 

informatie over de verbonden partijen en eventuele risico's voor de 

gemeenten.

paragraaf verbonden partijen

paragraaf bedrijfsvoering

paragraaf onderhoud kapitaalgoederen
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48 CDA 61 Vermeld wordt dat er 6 van de 7 van de aanvragen uit het duurzaamheidsfonds 

gehonoreerd zijn. Wat is de aard en omvang daarvan (de aanvragen)? Is het nog 

onbekend bij de burgers?

92 In 2016 was er meer aangevraagd dan dat er budget was. Uiteindelijk is het 

totale bedrag van het duurzaamheidsfonds besteed. De aanvragen waren heel 

divers, van energie, stadslandbouw en circulaire economie tot en met natuur 

en educatie. Het duurzaamheidsfonds is, naar onze mening, voldoende bekend. 

Onderbouwing hiervan is het feit dat er bij de eerste tranche in 2017 al voor € 

30.000 is aangevraagd, terwijl er over het gehele jaar € 40.000 te vergeven valt.

no. partij nummer vraag pag. antwoord

49 CDA 62 Welke concrete zaken zijn in het afgelopen jaar aan te merken in het kader van 

wijkontwikkeling? Er hoefde relatief weinig beroep te worden gedaan op de 

bestemmingsreserves. Wachten er initiatieven die (nog) niet in uitvoering zijn 

genomen?

122 Het betreft investeringen die in het verleden zijn uitgevoerd. De lasten van deze 

investeringen worden onttrokken aan de reserve wijkontwikkeling.  Het is niet 

toegestaan deze investeringen in één keer met de reserve te verrekenen (BBV). 

 Eventuele nieuwe initiatieven zijn/worden in het investeringsplan opgenomen

50 CDA 63 Het aantal bijstandsgerechtigden is ondanks een florerende economie in de 

regio van Rijswijk gestegen. U somt een aantal oorzaken op zoals o.a. verkorting 

WW-duur en meer statushouders. Kunt u aangeven hoe u de groep 

bijstandsgerechtigden samengesteld is? Op punten als leeftijd en de kans die 

men heeft om weer aan het werk te komen?

De samenstelling op leeftijd is als volgt:

18-21 jaar: 2%

21-27 jaar: 5%

27-35 jaar: 15% 

35-45 jaar: 25%

45-55 jaar: 25%

55-65 jaar: 27%                                                     

65+    jaar: 1%

Aan de hand van de participatieladder delen wij onze klanten in op basis van 

hun afstand tot de arbeidsmarkt. Deze ziet er als volgt uit:

Trede 1: 21%

Trede 2: 35%

Trede 3: 18%  

Trede 4:16%

Trede 5: 10%

51 CDA 64 Hoe is de stand van zaken van het onderzoek naar de noodzakelijke 

aanpassingen van Het Zonnelicht dat aangeboden is aan basisschool 

Kronenburgh? Wat ziet de planning eruit?

179 Het onderzoek naar de noodzakelijke aanpassingen is  afgerond. Er heeft een 

eerste gesprek plaatsgevonden met de bestuurder van Kronenburgh. Tijdens dit 

gesprek zijn de noodzakelijke werkzaamheden besproken. Afgesproken is dat 

tijdens de zomervakantie de meest noodzakelijke werkzaamheden, voor zover 

mogelijk, worden uitgevoerd. 

bijlagen

paragraaf duurzaamheid


